
JÆGERSPRIS KOMMUNE
ØKONOMIUDVALGET

Dato
09.12.96

Side
1

Dagsorden for møde i

ØKONOMIUDVALGET

mandag, d. 09.12.96 kl. 14.30 i udvalgsværelse II.

Johnna Hermansen 

Birgit Nielsen 

Ole Find Jensen 

Jan Ohlsson

MØDET HÆVET KL.:

Dagsordenen omfatter punkterne fra nr. 258 til 281 incl.

De respektive sager ligger til gennemsyn i udvalgsværelse II 
i weekenden.



JÆGERSPRIS KOMMUNE
ØKONOMIUDVALGET

Dato
09.12.96

Side
2

DAGSORDEN FOR MØDET;
Pkt.nr. 
Pkt.nr. 
Pkt.nr.

258 BUDGETOPFØLGNING OKTOBER 1996
259 BUDGETOPFØLGNING, VAND OG SPILDEVAND
260 BUDGET 1997 - ANSØGNING OM DISPENSATION FOR 

OPTAGELSE AF LÅN
Pkt.nr. 
Pkt.nr. 
Pkt.nr. 
Pkt.nr. 
Pkt.nr.

261 OVERFØRSEL AF MIDLER FRA 1996 TIL 1997
262 OVERFØRSEL AF MIDLER FRA 1996 TIL 1997
263 FORRENTNING AF FONDE
264 REVISIONSBERETNING NR. 108 - DELBERETNING 1996
265 LEASING/KØB AF BILER TIL 

HJEMMEHJÆLPER-/SYGEHJÆLPERGRUPPERNE
Pkt.nr. 
Pkt.nr. 
Pkt.nr. 
Pkt.nr. 
Pkt.nr. 
Pkt.nr. 
Pkt.nr. 
Pkt.nr. 
Pkt.nr. 
Pkt.nr. 
Pkt.nr.

266 VEDR. KYNDBY LOSSEPLADS
267 BEREDSKABSOMRÅDET
268 VEJADGANG TIL ERHVERVSOMRÅDE I GERLEV
269 VANDLØBSREGULATIV FOR GRØFT I DALBY HUSE
270 VEDR. FARLIG SKOLEVEJ
271 TAKSTFORSLAG PÅ ÆLDREOMRÅDET
272 PULJEJOB PÅ ANNEKSET
273 UNDERVISNING M.V. AF TOSPROGEDE VED SKOLEVÆSENET
274 PÆDAGOGNORMERING PÅ SVINGET
275 OPFØLGNING AF TEMADEBAT OMKRING FOLKESKOLEN
276 OVERDRAGELSESAFTALE VEDR. SPEJDERHYTTEN PÅ

Pkt.nr. 
Pkt.nr. 
Pkt.nr. 
Pkt.nr. 
Pkt.nr.

VÆNGETVEJ 59
277 NØGLETAL OG SERVICEMÅL 1995 - 2000
278 AFGIFT IKKE GEVINSTGIVENDE SPILLEAUTOMATER
279 RETNINGSLINIER FOR RETTIGHEDER VED ORLOV M.M.
280 EFTERRETNINGSSAGER/ORIENTERINGSSAGER.
281 MEDDELELSER FRA:



JÆGERSPRIS KOMMUNE
ØKONOMIUDVALGET

Dato
09.12.96

Side
3

Journalnr.... : 00.01002 B.lbnr. 25264
Sagsbehandler : GM Sagsid/lbnr. 6679

BUDGETOPFØLGNING OKTOBER 1996

Pkt.nr: 258

Fdm. init.

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Administrationen har foretaget budgetopfølgning pr. 23.10.1996.

Resultatet heraf er følgende: Merudgift/Mindreindtægt: +
Mindreudgift/Merindtægt: -

Tillægsbevilling Afledt virkning 
1996 1997

Teknik- og Miljøudvalget:
00.11 Faste ejendomme, beboelse -126.800 0
00.13 Lægehuset +71.700 +78.200
00.22 Skove og naturområder -14.600 0
00.52 Detailkloaker -151.900 0
00.53 Rensningsanlæg +185.800 0
00.45 Renovation +722.200 0
00.48 Vandløbsvæsen -429.000 0
00.80 Øvrige miljøforanstaltninger

fælles form
-23.800 -5.000

00.92 Foranstaltninger i øvrigt +40.300 0
01.04 Vandforsyning +96.400 0
- Alle områder - vedligeh.plan +300.000 0
I alt Teknik- og Milj øudvalget: +670.300 +73.200
Børne - og Kulturudvalget:
00.32 Fritidsfaciliteter-Kignæshallen +60.000 +91.400
03.22 Folkeskoler +559.500 -193.800
03.30 Erhvervsgrunduddannelser +125.000 0
03.32 Folkebiblioteker +216.600 0
03.38 Folkeoplysning - fritidsaktivit. +28.400 0
05.25 Dagpleje og daginstitutioner +158.100 +695.200
05.28 Døgnsinstitutioner for børn-unge -570.600 0
I alt Børne- og Kulturudvalget: +577.000 +592.800
Socialudvalget:
05.22 Bistand og pleje -574.100 0
05.32 Boliger/inst. for ældre og 

integrerede
1.510.600 0

- Økonomiudvalgsbevilling 09/09-96 +189.200 0
05.35 Revalidering -100.000 0
05.38 Institutioner for personer 

med særl. v.
+2.000 +128.000

05.47 Voksne handicappede +137.000 0
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05.48 Førtidspension/personlige tillæg 
05.58 Sygedagpenge 
05.62 Sundhedsudgifter 
05.65 Boligstøtte
05.68 Arbejdsmarkedsforanstaltninger 
I alt Socialudvalget:

+97.000
+500.000

- 2 0 . 2 0 0
-483.000

-2.531.400
-4.294.100

0
+500.000
+29.800

0
0

+657.800

Økonomiudvalget:
00.80 Byplan -41.500 +41.500
00.80 Kommuneplan -364.200 +364.200
- BY 17.09.1996- retssag +27.000 0
06.43 Folketingsvalg -89.500 0
07.03 Forrentning likvider +700.000 0
07.28 Renter af tilgodehavender -170.000 0
07.68 Nyt lån - ny ejendom +35.000 0
07.78 Tilbagebetalte reservefondsbidrag -43.000 0
08.24 Indskud kollegieboliger - -1 

udsættes til 1997
.200.000 +1.200.000

08.68 Hjemtagelse af lån - ny ejendom -900.000 0
08.90 Skatter - se specifikation +58.000 0
08.93 Særlig indkomstskat - bortfaldet +950.000 +950.000
08.95 Dækningsafgift +835.100 0
08.96 Bøder m.v. +45.000 0
08.96 Frigørelsesafgift -50.000 0
I alt Økonomiudvalget -208.100 +2.555.700
Mindreudgift/merindtægt i alt 1996 -3 
Afledt virkning 1997, merudgift i alt

.254.900
+3.879.500

Der henvises til vedlagte bemærkninger. Budgetopfølgningen er 
fagudvalgsbehandlet i november 1996.

Økonomisk afdeling, den 02.12.1996.
Ovenstående tillægsbevillinger for 1996 samt 1997 indstilles gi
vet. Mindreudgiften for 1996, samt merudgiften for 1997 indstilles 
henholdsvis tilført og finansieret af kassebeholdningen.

r
3ii til: _
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Journalnr.... s 06.00.00 B.lbnr. 25232
Sagsbehandler : CGP Sagsid/lbnr. 6647

BUDGETOPFØLGNING, VAND OG SPILDEVAND

Pkt.nr: 259

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Investeringsoversigten for spildevandsområdet er justeret i 
forhold til projekternes aktuelle stade. Udgifter i forbindelse 
med kloak Vænget vil kun i begrænset omfang skulle afholdes i 
1996, ligesom renovering af kloak i Hovedgaden først bliver aktuel 
i 1997. Mindreforbruget i forhold til opgørelsen i august er ca. 3 
mio. kr.

På vandforsyningsområdet betyder udskydelsen af renovering af 
Skovsognest vandværk et mindreforbrug i indeværende år på ca. 1 
mio. kr.

På driftsiden må det konstateres, at udgifterne til løn på 
renseanlæg og udgift til bortskaffelse af slam udviser et 
merforbrug i forhold til budgettet.

Indstilling;
Fremsendes til økonomiudvalget.

Teknik- og miljøudvalget har behandlet sagen den 28.11.96, nr.
273 .
Indstillingen tiltrædes.

BESLUTNING:
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Pkt.nr: 260
Journalnr 00.01020 B.lbnr. 25263

BUDGET 1997 - ANSØGNING OM DISPENSATION FOR OPTAGELSE AF L
Sagsbehandler : JK Sagsid/lbnr. 6678 Fdm. init

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Budgetforliget af 10. oktober 1996 indebar, at Indenrigsministeri
et skulle ansøges om lånedispensation for året 1997 på 4,0 mio. 
kr. til dels at fjerne kommunens negative kassebeholdning samt til 
finansiering af de meromkostninger i 1997, som kommunen må forudse 
på bl.a. pasningsområdet.

Ved skrivelse af 19. november 1996 har Indenrigsministeriet i 
medfør af den ekstraordinære lånepulje meddelt kommunen dispensa
tion fra lånerammen for 1997 på 4,0 mio. kr.

Indstilling:
Til efterretning.

BESLUTNING:
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Journalnr.... s 00.01006 B.lbnr. 25266
Sagsbehandler : JK Sagsid/lbnr. 6681

OVERFØRSEL AF MIDLER FRA 1996 TIL 1997

\r n r

Pkt.nr: 261

Fdm. init.

Økonomi: 225.000 kr. 
Sagsfremstilling:

i til: A X

I budgettet for 1996 er der afsat 296.500 kr. til udmøntning af 
personalepolitikken samt 202.600 kr. til generel uddannelse af 
SU-repræsentanter i hele kommunen.

Vedr, personalepolitik:

Det fælles hovedsamarbejdsudvalg blev enige om, at benytte ialt
75.000 kr. til oplægsholdere, information samt rygeafvænning. 
Efterfølgende foreslog chefgruppen at det resterende beløb blev 
anvendt til psykologhjælp, samarbejdskurser, muskel- og skelettræ
ning samt informationspolitik.

Pr. d. 04.12.96 er kun forbrugt 3.790,60 kr.

I forbindelse med budgetvedtagelsen for 1997 blev beløbet fra 1997 
reduceret til 148.400 kr.

Vedr, uddannelse af SU-repræsentanter:

Af dette beløb er der pr. d. 04.12.96 forbrugt ialt 8.397,60 kr. 
Årsagen til det lille forbrug skyldes, at rammeaftale vedr. med
indflydelse og medbestemmelse, som vedr. strukturen omkring SU og 
Sikkerhedsorganisationerne først er underskrevet af overenskomst
parterne i oktober 1996. Jægerspris Kommune har på denne baggrund 
ikke iværksat kurser for SU- og sikkerhedsrepræsentanter, men 
ventet på at den endelige aftale var på plads. Derfor vil der i 
1997 blive et stort behov for Uddannelse af netop disse to grupper 
gældende for hele organisationen. I budgettet for 1997 er beløbet 
reduceret til 103.900 kr.

Administrationen skal indstille, på trods af bemærkninger til 
budgetforliget for 1997 vedr. overførsel af midler, at ovenstående 
midler overflyttes fra 1996 til 1997. I modsat fald vil admini
strationen fremkomme med et samlet oplæg i 1997 både vedr. ud
møntning af personalepolitik og efteruddannelse til politisk afgø
relse .

BESLUTNING:
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Pkt.nr: 262
Journalnr.... : 16.20.00 B.lbnr. 25256

Sagsfremstilling:
Fællesforvaltningen ansøger, på et område der ikke er decentrali
seret, om, at få overført ikke forbrugte midler i 1996 til 1997 
afsat til sundhedsplanens gennemførelse.

Fra sundhedsplanens handleplan og visioner fremgår det, at man i 
den kommende periode har to temaer, som er de overordnede per
spektiver i arbejdet med sundhed:

* Reducering af overdødeligheden igennem forebyggelse af hjerte
kar relaterede sygdomme.

* Lokal psykiatriplan.
Herudover arbejder sundhedsplanen med sektorspecifikke handlepla
ner og visioner for de enkelte områder.

På budgettet for 1996 er der afsat 150.000,- kr. samt 12.000,- 
kr. overført fra sidste år.

Sundhedsrådet og socialudvalget har for 1996 godkendt igangsat 
følgende aktiviteter fra handleplanen:

1. Der er afsat 52.000,- kr. til en foredragsrække/sundhedskam- 
pagne, hvor der er sat fokus på borgernes egen indsats for et 
bedre helbred. Baggrunden for kampagnen er naturligvis nok, at 
man ønsker en reducering i udviklingen af hjertekarsygdomme.
Denne kampagne er endnu ikke afsluttet.

2. Der er frigivet 40.000,- kr. til en opprioritering af skolelæ
gens arbejde.

Sundhesrådet har indtil videre besluttet, at der ikke tages stil
ling til forbrug af restbudgettet på ca. 60.000 kr. for 1996 før 
man har afsluttet sundhedskampagnen i starten af 1997. Fra sund
hedsplanen er der således forslag til nye initiativer på de en
kelte områder, som p.t. ikke er prioriteret.

Restbudgettet er pr. 19.11.96 kr. 92.000,-. Hvis der for 1996 
bliver tale om et mindre restbudget end opgjort pr. 19.11.96, vil 
overførslen blive reguleret tilsvarende.

Fra bemærkningerne til budgetforliget for 1997 fremgår det, at 
uforbrugte midler på ikke- decentraliserede områder i 1996 bud
gettet vil automatisk blive overført til kassebeholdningen.

Fællesforvaltningen den 19.11.96.
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Udvalget bedes tage stilling til ansøgningen om overførselsad
gang.

Socialudvalget har behandlet sagen den 26.11.96, nr. 89.

Inga Nielsen + Johnna Hermansen anbefaler overførsel af belø
bet til 1997 p.g.a. planlagte aktiviteter.

Birgit Nielsen foreslår tilbageførsel til kassen.
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Pkt.nr: 263
Journalnr 00.01024 B.lbnr. 25267
Sagsbehandler : JK Sagsid/lbnr. 6682

FORRENTNING AF FONDE
Fdm.

Økonomi;
Sacrs f rems tillincr:
Forrentning af fondene for forsyningsvirksomhederne er hidtil 
foretaget efter nationalbankens diskonto. Denne er p.t. 3,25%. Pr. 
d. 04.12.96 forrentes kommunens konto i Unibank med 2,925 (kredit- 
rente) h.h.v. 3,775% (debetrente).

Administrationen skal indstille til økonomiudvalget, at forrent
ning af fondene for 1996 fastsættes efter en rentesats beregnet 
efter sats primo hvert kvartal.

BESLUTNING:

til:
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Journalnr.... : 00.01002 B.lbnr. 25268 
Sagsbehandler : GM Sagsid/lbnr. 6683

REVISIONSBERETNING NR. 108 - DELBERETNING 1996

Pkt.nr: 264

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Kommunernes Revisionsafdeling fremsender delberetning for 1996.

Revisionen har omfattet
- kasseeftersyn
- bilagsrevision
- forretningsgange og sagsbehandling.

Revisionen har givet anledning til følgende bemærkninger:

3.1 Vedrørende EDB-anvendelse har vi bemærket,
at følgeskrivelser samt fejl- og advislister på bistandssy
stemet og FKO efter endt gennemgang udsmides, 
at revisions- og kontrollister vedrørende alternativ beta
lingsmodtager ikke er påført initialer og dato for den fo
retagne kontrol.
at der ikke er udarbejdet regler for kvalitetskontrol.

Det henstilles, at ovenstående lister påtegnes og opbevares i 
henhold til gældende kassationsregler.
Det kan anbefales at der udarbejdes retningslinier for den interne 
kvalitetskontrol.

Arbeidsmarkedsafdlingen den 06.11.96.
Bemærkningerne vedr. fejl og advislister samt revisions- og kon
trollister er taget til efterretning og ændret procedure er indar
bejdet .

Vedrørende bemærkninger om kvalitetskontrol oplyses det, at der 
ikke foreligger krav om regler for kvalitetskontrol, men afdelin
gen har taget positivt imod revisionens anbefaling.

3.2 Kontanthjælp.

3.2.1 Tidligere fremsat bemærkning.

I beretning nr. 106 om revisionen af de sociale regnskaber for 
året 1995. Områder med statsrefusion pkt. 2.1, er der redegjort 
for tiltag der skulle sikre den korrekte sagsbehandling, herunder 
bl .a.

- justering af instrukser og kompetenceplan på kontanthjælps- og 
aktiveringsområdet

- gennemgang af alle løbende sager for dokumentation, opfølgning- 
og handlingsplaner.



JÆGERSPRIS KOMMUNE
ØKONOMIUDVALGET

Dato
09.12.96

Side
12

Det er ved dette revisionsbesøg konstateret, at instrukser på 
aktiveringsområdet endnu ikke er endeligt udarbejdet.

Det er endelig bemærket, at der er udarbejdet en intern instruks 
om de krav, der er til sagernes dokumentation, herunder sagsop
start og opfølgning, men denne følges ikke fuldt ud.

Arbeidsmarkedsafdelingen den 06.11.96,
Instruks på aktiveringsområdet bliver behandlet på byrådsmøde d.d. 
Procedure omkring sagsbehandling er på ny gennemgået og tjeklis
terne er udarbejdet til hver sag som hjælpemiddel.

3.3. Boligstøtte.

Det er konstateret, at den årlige omberegning for udbetalingsåret 
1993 ikke var endeligt afsluttet for enkelte sagers vedkommende.

Det er endvidere konstateret, at omberegningerne for udbetalings
året 1994 ikke er gennemgået og udsendt.

Fællesf orvaltninoren den 04.11,96.
Der er taget skridt til en gennemgang af årsberegningerne for 1993 
og 1994.

1993 omberegningerne er udsendt, og en mindre del af 1994 mangler, 
før de kan udsendes.

Økonomisk afdeling den 02.12,96.
Revisionsberetning nr. 108 indstilles fremsendt til byrådets god
kendelse .

BESLUTNING:

l-
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Pkt.nr: 265
Journalnr.... : 83.11.00 B.lbnr. 25253
Sagsbehandler : AMI Sagsid/lbnr. 6668 Fdm. init.

LEASING/KØB AF BILER TIL HJEMMEHJÆLPER-/SYGEHJÆLPERGRUPPERNE

Økonomi:
Sagsfremstilling:
På socialudvalgets møder i december 1995, april 1996 samt i juni 
1996 har Sundhedsafdelingen gjort rede for behovet for 6 nye 
biler til transport af personale til borgere ude i byen.

Ford i Frederiksværk, hvor vi har indkøbt vore 4 nuværende biler 
og har servicekontrakt med, har fremsendt forslag af diverse 
muligheder ved køb contra leasing.

Sundhedsafdelingen har på baggrund af dette valgt, at lease 3 
biler i 48 måneder samt køb af 3 biler til 130.000 kr. pr. stk.

I 1997 vil der være et merforbrug på samlet 284.900 kr. Denne 
udgift vil blive holdt indenfor det samlede budget og vil i løbet 
af en periode på 2 år være udlignet.

Sundhedsafdelingen vil løbende kontrollere/sammenligne de to 
former (leasing/køb) i løbet af de 48 måneder, hvilket vil kunne 
danne seriøst grundlag for fremtidig leasing/køb af biler i Sund
hedsafdelingen .

./. Der vedlægges oversigter af økonomiske beregninger for diver
se fremgangsmåder.

Fællesforvaltningen den 18.11.96.
Sagen forelægges til socialudvalgets endelige beslutning.

Økonomi- og skatteafdelingen den 19.11.96.
Ingen bemærkninger.

Socialudvalget har behandlet sagen den 26.11.96, nr. 85.
Socialudvalget anbefaler indstillingen overfor økonomiudval
get .

Administrationen den 04.12.96.
Sagen er til efterretning for økonomiudvalget, idet budgetforli
get indebar at det afsatte beløb på kr. 262.000 kunne anvendes 
til enten at købe eller lease biler.

BESLUTNING:
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Journalnr.... : 01.02.05 B.lbnr. 25226
Sagsbehandler : SA Sagsid/lbnr. 6641

VEDR. KYNDBY LOSSEPLADS

Pkt.nr: 266

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Bilag: 1. Skrivelse dateret den 30 oktober 1996 fra

Miljøstyrelsen til Miljø og Energiministeriet
2. Skrivelse dateret den 5 nov. 1996 fra Miljø & 
Energiministeriet til Strukturdirektoratet.
3. Udkast til Forslag til Regionplan 1997 vedr. 
affaldsområdet.

Efter at Strukturdirektoratet nedlagde VETO imod Forslag til lo- 
kalplanxx for en losseplads ved Kyndby har sagen været i 
Frederiksborg Amt, Miljøstyrelsen, Miljø & Energiministeriet 
- (Landsplanafdelingen). Sagen ligger nu i Strukturdirektoratet j . 
fr. skrivelse dateret 5 nov. 1996 fra Miljø & Energiministeriet.

Over for Strukturdirektoratet henviser Miljø & Energiministeriet 
til Miljøstyrelsens udtalelse hvorfra citeres, -

Frederiksborg Amt har i brev af 3 september 1996 fremsendt notat 
fra august 1996, hvori det konkluderes, at der ikke er riciko for, 
at der sker en påvirkning af markvandingsinteresser, når .blot det 
sker i en afstand på 100 m. Strukturdirektoratets VETO omfatter 
ikke boringer placeret nedstrøms lossepladsen. Under disse forud
sætninger, og med udgangspunkt i kendskabet til områdets hydrgeo- 
logiske opbygning, som er beskrevet i Kemp & Lauritsens raport fra 
1992 og fra notat af august 1996, finder styrelsen det fagligt 
sandsynliggjort, at der ikke vil ske påvirkning af markvandingsin
teresser i området.

Status for Regionplanarbejdet er indhentet fra Frederiksborg amt 
ved fremsendelse af "Udkast til forslag til Regionplan 1997".

Det fremgår heraf, at de eksisterende pladser i amtet er udpeget 
som "Regionale pladser". Det oplyses samtidigt at kun 7 af amtets 
kommuner deponerer affald på lossepladser i amtet.
Amtet oplyser, at det vil iværksætte initiativer, som skal sikre 
at den tilbageværende kapacitet på lossepladserne i amtet udnytte 
regionalt. - citat,-

I det omfang de igangværende pladser ikke allerede fungerer som 
regionale pladser, bør kommunerne i oplandet med behov for depo
neringskapacitet sikres adgang til pladsen.
Indstilling:
På baggrund af ovenståened udmelding til den kommende regionplan 
foreslåes, at Frederiksborg Amt opfordres til at opgøre restkapa-
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citeten for lossepladsen i Frederiksværk. Da det er almindeligt 
kendt, at der på denne plads er en kapacitet, der rækker ud over 
planperioden opfordres Amtet til at udtage Kyndby losseplads af 
Regionplanforslaget. Miljøministeren opfordres samtidig i et sam
arbejde med Amtet til at benytte sig af ministerens beføjelse til 
at meddele påbud om etablering af et samarbejde med Frederiksværk 
kommune om et samarbejde vedr. losseplads. Sidsnævnte påbud er 
naturligvis ikke nødvendig, hvis kommunerne og Amtet kan finde en 
løsning med Frederiksværk kommune.

Teknik- ocr miljøudvalget har behandlet sagen den 28.11.96, nr,
266.
Indstillingen tiltrådt således at ministeren og amtet samtidigt 
tilskrives fra teknisk udvalg.

Sagen forelægges byrådet til orientering.

Kommunaldirektøren den 03.12.96.
Borgmesteren har anmodet om at denne sag drøftes i økonomiudvalget 
inden evt. skrivelse til ministeriet fremsendes.

BESLUTNING:

nr
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Journalnr.... : 14.00.00 B.lbnr. 25200
Sagsbehandler : SA Sagsid/lbnr. 6615

BEREDSKABSOMRÅDET

Pkt.nr: 267

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Borgmestrene i de tre berørte kommuner (Frederikssund, Jægerspris 
og Skibby) har den 29. oktober d.å. afholdt møde om evt. samord
ning på beredskabsområdet og har konkluderet, at der ikke kan 
opnås økonomiske fordele ved en samordning. Borgmestrene har der
for aftalt, at der ikke arbejdes videre med en samordningsaftale.

Kommunaldirektørerne og de tekniske chefer i Jægerspris og Skibby 
kommuner har den 05.11.96 afholdt et møde vedr. ansættelse af en 
fælles beredskabschef for Jægerspris og Skibby kommuner. På mødet 
blev aftalt, at der indstilles til principiel godkendelse i de 
respektive økonomiudvalg.

At der hurtigst muligt ansættes en fælles beredskabschef for Jæ
gerspris og Skibby kommuner,

at Skibby er ansættelseskommune for beredskabschefen og at der 
indgåes en uopsigelig aftale på 5 år mellem Jægerspris og Skibby 
kommuner vedr. efterfølgende,

at lønudgiften inkl. alle tillæg deles mellem Jægerspris og Skibby 
kommuner i forhold til indbyggertallene,

at timefordelingen for beredskabschefen er ca. 21 timer/uge til 
beredskabs- og sikkerhedsarbejde i Jægerspris samt ca. 16 timer/u
ge til beredskabs- og sikkerhedsarbejde i Skibby,

at beredskabschefen er daglig leder af brandmandskaberne i Jægers- 
pris og Skibby og

at beredskabschefen deltager i indsatsledervagten i begge kommu
ner.

Teknisk forvaltning den 06.11.96.
I princippet fordeles udgiften til beredskabschefen i forhold til 
kommunernes indbyggertal (59% svarende til 21,8% t for Jægerspris 
og 41% svarende til 15,2 t for Skibby). Da Skibby Kommune imidler
tid efter oplægget er administrationskommune fordeles det ugentli
ge timetal med 21 timer til Jægerspris og 16 timer til Skibby. 
Dette svarer til at Jægerspris Kommune godtgør Skibby Kommune 
2,09% for administration og kontorfaciliteter.

Opgaver for beredskabschefen.
Det bemærkes at beredskabschefen efter overenskomsten er pligtig 
til at varetage et bredt spekter af opgaver således, at jobbeskri
velsen kan tilpasses de aktuelle arbejdsforhold. Det vil fra an
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sættelsestidspunktet være en vigtig opgave at kommunernes bered
skabsplaner bliver udarbejdede. Oplæg til jobbeskrivelse samt 
opgørelse over den forventede lønudgift vil foreligge til økonomi
udvalgets behandling af sagen.
ØK har behandlet sagen den 11.11.96, nr. 236,
Økonomiudvalget anbefaler, at der gives principiel godkendelse af 
ansættelse af en fælles beredskabschef for Skibby og Jægerspris 
kommuner på de vilkår som er indstillet af de 2 tekniske chefer og 
kommunaldirektører den 05.11.96.
Byrådet har behandlet sagen den 19.11.96. nr. 195.
Byrådet godkender økonomiudvalgets indstilling af 11.11.96. 
Ove Skipper deltog ikke i behandlingen af dette punkt. 
Beredskabskommissionen den 26.11.96.
1. Skrivelse dateret 24.11.96 fra Brandmandsklubben blev fremlagt.
2. Forslag til samarbejdsaftale med Skibby Kommune blev forelagt.
Beredskabskommissionen har intet at bemærke til det fremsendte 
oplæg.
Teknisk forvaltning den 29.11.96.
Den 21.11.96 har sagen været forelagt til drøftelse i Brandmands
klubben, SA var til stede, alle brandmænd var fremmødte.
Den 25.11.96 har sagen med bilag været forelagt SU - teknik. - et 
nyt møde afholdes den 05.12.96, hvorfra der forventes at tilgå en 
udtalelse til sagen.
På nuværende tidspunkt noteres fra medarbejderne den holdning, at 
man finder det uhensigtsmæssigt at Beredskabschefen ansættes i og 
har udgangspunkt fra Skibby Kommune.
Udtalelse fra møde den 05.12.96 i SU - teknik forventes at uddybe 
dette synspunkt.
Det instilles.
1. At der tages stilling til forslag til samarbejdsaftale med 
Skibby Kommune om ansættelse af en fælles beredskabschef. Til brug 
for denne stillingtagen henvises til udtalelse fra SU - teknik, 
(vil foreligge til mødet).
2. At der tages stilling til forslag til sammensætning af ansæt
telsesudvalget, som foreslået i Hovedtidsplan, - således
1. Borgmestrene Kim Rockhill og Poul Madsen.
2. De tekniske chefer Uwe Jacobs og Søren Andersen.
3. Et medlem udpeget af beredskabskommissionen i Skibby Kommune.
4. Et medlem fra personalet ved Jægerspris Beredskab.
5. Et medlem udpeget af HSU - Tek i Skibby Kommune.
3. At ansættelseskompetencen overgives til ovennævnte udvalg og at 
resultatet af ansættelsen forelægges til efterretning for byrådet 
på møde den 21.01.97.
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Bilag: 1. Udtalelse fra SU - teknik, vil foreligge til mødet. 
2. Forslag til Samarbejdsaftale.

BESLUTNING:
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Journalnr.... : 01.02.05 B.lbnr. 21969
Sagsbehandler : CGP Sagsid/lbnr. 6109

VEJADGANG TIL ERHVERVSOMRÅDE I GERLEV

Pkt.nr: 268

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Gerlev Autolakereri Aps. fremsender den 29. november 1995 på vegne 
af ejerne af ialt 4 erhvervsejendomme beliggende i Vestergårdsvej- 
kvarteret i Gerlev ansøgning om tilladelse til ændring af vejad
gang til disse grunde fra adgang via Vestergårdsvej til adgang fra 
Lyngerupvej.

Området er omfattet af lokalplan 42, delområde III.

I henhold til lokalplanen er der mulighed for udstykning af yder
ligere 2 grunde i delområde III, og der forudsættes anlæg af et 
nyt vej stykke, som giver adgang til Lyngerupvej. Der forudsættes i 
den forbindelse afbrydelse af adgangen via Vestergårdsvej.

Det ansøgte omfatter den i lokalplanen afbrydelse af adgangen via 
Vestergårdsvej, men adgangen til Lyngerupvej etableres via den ene 
parcel, og ikke ved anlæg af ny vej.

Det kan nævnes, at der iøvrigt ikke er sket realisering af lokal
planen.

Indstilling:
Til drøftelse.

Teknik- og miljøudvalget har behandlet sagen den 25.01.96. nr. 26.
Forvaltningen optager forhandling med de berørte grundejere. 

Teknisk forvaltning 22.10.96
Der er tre parter, som har interesse i sagen

a) Ejere af enfamiliehuse på Vestergårdsvej
b) Ejere af erhvervsgrunde i område III
c) Ejer af areal med 2 uudstykkede grunde (landbrugsjord)

Den første gruppe har netop investeret et ret betydeligt beløb i 
retableringen af Vestergårdsvejs befæstelse, og man presser derfor 
på for at få lukket vejen i henhold til lokalplanen. Boligområdet 
er meget generet af den erhvervsmæssige trafik til erhvervsområde 
III.

Den anden gruppe (b) har bidraget til retableringen af Vester
gårdsvej, da man erkender at have brugt vejen hidtil. Gruppe b har 
imidlertid et udtalt ønske om direkte udkørsel til Lyngerupvej, da 
den nuværende adgang via Vetergårdsvej er meget uhensigtsmæssig.
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Man føler dagligt modsætningsforholdet til boligområdet, og det er 
svært for værkstedernes kunder at finde adresserne. Denne problem
stilling er baggrund for den oprindelige ansøgning.

Den sidste interessent har ikke umiddelbare planer om at udstykke 
de 2 erhvervsgrunde, som lokalplanen åbner mulighed for. Han øn
sker fortsat at dyrke arealet som landbrugsjord. Han vil dog ikke 
umiddelbart give afkald på udstykningsretten.

På denne baggrund er der ført drøftelser med de tre parter. Der er 
enighed om, at problemerne kan løses ved at meddele dispensation i 
forhold til lokalplanen med hensyn til udkørsel fra område III.

I forhold til planloven kan kommunen give dispensation i forhold 
til en lokalplan, hvis det drejer sig om mindre væsentlige spørgs
mål. Ved sagens behandling den 15.01.96 vurderede udvalget, at 
ændringen ikke var så væsentlig, at ny lokalplan var nødvendig, 
forudsat, at de involverede parter var enige.

Af hensyn til den praktiske gennemførelse af omlægningen må det 
forudsættes, at der tinglyses deklaration på de 4 erhvervsgrunde, 
som fastlægger adgangsretten over den ene parsel. For at sikre 
afspærringen af Vestergårdsvej som vist i lokalplanen, bør det som 
betingelse pålægges ansøgerne at udføre denne.

Indstilling«
Idet udvalget finder, at det ansøgte er en mindre væsentlig æn
dring i forhold til lokalplan 42 anbefales overfor byrådet at 
meddele den nødvendige dispensation for gennemførelse af det an
søgte på følgende vilkår:

at Der tinglyses deklaration på ejendommen, hvorover vejadgangen 
etableres.

at Der ved etableringen af adgang direkte til Lyngerupvej 
samtidigt foretages en afbrydelse af Vestergårdsvej på 
foranledning af ansøgerne.

at De pågældende 4 ejendommes adresser ændres fra Vestergårdsvej 
til Lyngerupvej.

Teknik- oa miljøudvalget har behandlet sagen den 31.10.96« nr.
243 .
Indstillingen godkendt. 

BESLUTNING:

rI
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Journalnr.... : 06.02.00 B.lbnr. 24197
Sagsbehandler : MM Sagsid/lbnr. 6477

VANDLØBSREGULATIV FOR GRØFT I DALBY HUSE

Pkt.nr: 269

Økonomi:
Bilag: Uddrag af regulativudkast.
Sagsfremstilling:
Hedeselskabet har for Jægerspris Kommune udarbejdet et forslag til 
nyt regulativ for vandløbet Grøft i Dalby Huse. Den offentlige del 
starter i grøft ved Strandstien, og løber over 443 meter til Ise- 
fjorden. Kun overkørsler ved vejene er rørlagt.

Der er ikke noget eksisterende regulativ. Vandløbet blev optaget 
som offentligt i 1951 for at sikre regelmæssig kontrol af lodse
jernes oprensning.

Målsætning i amtets recipientkvalitetsplan for vandløb og søer med 
udløb til Isefjorden er Cl, vandløb der tjener til afledning af 
vand (en lav målsætning).

Skikkelse: vedligeholdelsen skal ske på basis af fastlagt geome
trisk skikkelse.

Vedligeholdelse: Der pejles mindst 1 gang hvert andet år for at 
kontrollere vandløbets skikkelse, og hvis der er mere end 10 cm 
aflejringer over den regulativmæssige bund, iværksættes oprens
ning. Denne begrænses så vidt muligt til vandløbets naturlige 
slyngede strømrende, og omfatter kun sand og mudder. På stræknin
ger, hvor den faktiske bundbredde overskrider den regulativmæssi
ge, udføres oprensningen som en slynget strømrende med regulativ
mæssig bundbredde.

Tilsyn udføres på foranledning af Jægerspris Kommune. Der afholdes 
ikke offentligt syn som standardprocedure.

Revision af regulativet: år 2005.

Forvaltningens bemærkninger:
Udkastet indeholder ingen bestemmelser om bredden af en bredzone, 
fordi der ikke findes nogen forskrift i vandløbsloven for sommer
husområder, hvori hele den offentlige strækning ligger. Der er 
mulighed for at fastlægge en dyrkningsfri banket. Forvaltningen 
skønner, at 1 meter er hensigtsmæssig.

Regulativforslaget indeholder i afsnit 7.2 bestemmelse om, at 
bygninger, faste hegn, beplantninger, udgravninger og lignende 
anlæg af blivende art skal holdes mindst 8 meter fra øverste vand
løbskant .
Reelt er vandløbet flere steder beplantet eller forsynet med hegn 
helt ud til kanten, undertiden godt og vel. Dette er flere steder
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generende for vedligeholdelsen (umuligt at oplægge oprenset mate
riale, som bredejeren er pligtig at modtage) og færdsel til fods 
langs vandløbet er vanskelig.
Der er ikke mulighed for at kræve eksisterende hegn m.v. fjernet. 
Men eksisterende forhold bør registreres og de steder, hvor der er 
gener, bør ejerne underrettes herom og om, at hegnene ved udskift
ning skal anbringes efter regulativet. Tinglysning er ikke nødven
dig.
Der er ikke tvivl om, at bredejerne vil opleve 8 meter som en 
alvorlig begrænsning. De 8 meter er kun nødvendige, når der anven
des maskiner.
I regulativet kunne der indbygges en hensigtserklæring om at ar
bejde for en gangbro på stranden ad hensyn til offentlighedens 
spadseremuligheder langs stranden. Grundejerforeningen Viben ejer 
arealet.
Proceduren for godkendelse af et regulativ er fastsat i vandløbs- 
lovens kapitel 5, og miljøministeriets bekendtgørelse nr. 49 af 
15.02.85 om klassifikation og registrering af vandløb og om regu
lativer for offentlige vandløb.
Vandløbsmyndighedens forslag til regulativ skal fremlægges offent
ligt i en høringsfase på 8 uger, og derefter en fornyet politisk 
behandling. Der kan afholdes et offentligt møde om forslaget.
Indstilling;
- at udvalget anbefaler regulativforslaget overfor økonomiudvalg 
og byråd som Jægerspris Kommunes forslag, dog således, at punkt 
7.1 startes med "Til vandløbet hører der 1 meter brede banket
ter, regnet fra vandløbets øverste kant."

- at forslaget sendes i høring efter byrådsbehandlingen. Der an
nonceres i Frederikssund Avis, og alle lodsejere samt lokalko
miteen i naturfredningsforeningen orienteres direkte med brev.

- at der holdes offentligt møde om forslaget midt i høringsperio
den, samtidig med møde om regulativforslag for Orebjerggrøften.

- at der igangsættes registrering af uheldige hegn og underretning 
af ejerne herom.

Teknik- og milnøudvaloret har behandlet sagen den 29.08.96. nr.
207.
Spørgsmålet vedr. 1 m brede banketter drøftes med sommerhus- 
grundejerforeningerne på det fastlagte møde i oktober måned. Et 
muligt alternativ til fastlæggelse af 1 m brede banketter er ned
klassificering af vandløbet til et privat vandløb.
Sagen genoptages herefter i udvalget.
Teknisk forvaltning den 15.11.96.
Forslaget har været drøftet på kontaktmødet med sommerhusgrund
ejerforeninger den 24.10.96. Her var der forståelse for nødvendig
heden af at kunne færdes langs vandløbet under oprensning, hvorfor 
der var accept af forslaget om l meter banketter.
Indstilling;
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Som indstillet ved mødet den 29.08.96.

Teknik- ocr miljøudvalget har behandlet sagen den 2 8.11.96. nr.
267.
Indstillingen godkendt dog således at der ikke afholdes et offent
ligt møde, jvf. afsnit 3.
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Journalnr.... : 17.21.01 B.lbnr. 25247
Sagsbehandler : PH Sagsid/lbnr. 6662

VEDR. FARLIG SKOLEVEJ

Pkt.nr: 270

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Forvaltningen har modtaget følgende henvendelse fra Solbakkesko
lens bestyrelse:

Skolebestyrelsen på Solbakkeskolen er blevet opmærksom på trafika
le problemer/sikkerhedsproblemer i forbindelse med cykling til og 
fra skole ad Svanholm Allé.

Det er forældrene til en elev i 4. klasse, der har gjort opmærksom 
på problemerne med vej stykket fra Amtsvejen og til Svanholm. Fra 
Svanholm og skolen har Svanholm etableret cykelsti.

Det problematiske stykke er en smal, trafikeret vej med en del 
sving og tung trafik til HC, Venslev.

Forvaltningen har bedt politet i Frederikssund om en vurdering af 
om Svanholm Alle, fra amtsvejen til Svanholm Gods, kan anses for 
trafikfarlig skolevej.

I politiets skrivelse af 21. oktober d.å. udtaler politiet:

"Svanholm Alle er anlagt som almindelig landevej/gennemkørselsvej 
mellem Skibbyvej (amtsvejen) og Kyndbyvej. Strækningen, særligt 
fra amtsvejen til Svanholm Gods, er lettere kuperet og flere ste
der med dårlige oversigtsforhold. Kørebanebredden er varierende og 
ikke på nogen steder oplyst.

Ud fra en helhedsvurdering vil politiet ikke betegne strækningen 
som en "farlig skolevej".

Modsat vil politiet medgive forældrenes fremstillede problemstil
ling i forbindelse med omhandlede vej strækning, ikke mindst i de 
mørke efterårs- og vintermåneder".

Kompetencen til at afgøre, hvorvidt en vej må betragtes som tra
fikfarlig, er tillagt kommunalbestyrelsen. Afgørelsen træffes i 
hvert enkelt tilfælde ud fra et skøn over de trafikmæssige for
hold, barnets alder og modenhed, om barnet cykler eller går m.v.
En vej er derfor ikke nødvendigvis trafikfarlig for såvel et barn 
i 2. klasse som et barn i 8. klasse.

I kommunens kontrakt med AK-taxi er det en klar forudsætning, at 
vognmanden skal transportere eleverne til skolen, hvis kommunalbe
styrelsen godkender den omhandlende vejstrækning som farlig. Vogn
manden kan kun forlange ekstra betaling, hvis det samlede antal 
kørselsberettigede elever overstiger de i kontrakten aftalte 450 
elever.
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En evt. dispensation til skolebuskort vil betyde, at 5 børn fra 
Venslevleddet og 1 barn fra Svanholm Alle skal transporteres til 
og fra skole. De 2 af børnene fra Venslevleddet bliver idag trans
porteret, men 2 elever fra 4. klasse og 1 elev fra 7 klasse har 
ikke transport.

Fællesforvaltningen den 20.11.96.
Udvalget bedes tage stilling til om der skal gives dispensation 
til buskort p.g.a. farlig vej.

Forvaltningen skal dog anbefale, at buskortet gives fra efterårs
ferien og frem til påsken, d.v.s. i de mørke måneder, medens ele
verne den første og sidste del af skoleåret må cykle til skole.

Børne- og kulturudvalget har behandlet sagen den 28.11.96, nr.
148.
Udvalget anbefaler for byrådet en dispensation til buskort som 
indstillet af forvaltningen den 20.11.96.

Administrationen den 05.12.96.
Det skal oplyses, at vi økonomisk holder os inden for den ramme, 
der er afsat til skolekørsel.

/ 3 y
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Journalnr.... : 16.08.04029 B.lbnr. 25254
Sagsbehandler : AMI Sagsid/lbnr. 6669

TAKSTFORSLAG PÅ ÆLDREOMRÅDET

Pkt.nr: 271

Fdm. init.

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Sundhedsafdelingen forelægger takster for daghjemsophold, aflast- 
ningsophold/genoptræningsophold, nathjemsophold samt betaling for 
madudbringning for 1997 til udvalgets orientering.

Regulering af takster på piejehjemmet De Tre Ege
For at sidestille daghjemsophold samt nathjemsophold med et døgn
ophold (genoptræningsophold m.m.) på plejehjemmet De Tre Ege, har 
man foretaget følgende reguleringer af takster gældende fra 1. 
januar 1997.

Nuværende takster Faktiske udg. pr. 1/1,97

Daghjems ophold...........58,00 kr. 42,00 kr.
Nathjems ophold...........29,00 kr. 46,00 kr.
Genoptræningsophold m.m. 66,00 kr. 82,00 kr.

De faktiske udgifter svarer til de fortæringer, som sker ved hver 
kategori, ligeledes er vask af linned, personligt tøj m.m. inclu- 
sive i den faktiske udgift.

Ud fra et rimelighedskriterie fastsættes takster for 1997 som 
følge:

Takster pr. 1. januar 1997
Daghjemsophold...........................................  40,00 kr.
Na thjems ophold...........................................  40,00 kr.
Genoptræningsophold m.m.................................. 66,00 kr.
I 1995 udgjorde madudbringningen 24.806 portioner, svarende til 
12.403 kostdage - en stigning på 13,25% i forhold til 1994.

Pensionisters takst-betaling for madudbringning i 1997 ændres som 
følger:

Takster pr. 1. januar 1997
Hovedret (1 ret), tidl. 21,00 kr........................ 22,00 kr.
Middag (2 retter), tidl. 28,00 kr....................... 28,00 kr.
Dessert, tidl. 8,00 kr.................................... 8,00 kr.
Smørrebrød pr. stk. tidl. 3,00 kr........................ 3,00 kr.
Fællesf orvaltnincren den 18.11.96.
Det kan oplyses, at man i 1997 forudsætter det samme indtægtspro
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venu som i 1996, selvom taksterne ændres.

SU har behandlet sagen den 26.11.96, nr. 84.
Socialudvalget indstiller følgende takster til økonomiudval
get.

>; i/
Daghjemsophold kr. 42,- 
Nathjemsophold kr. 46,- 
Genoptræning kr. 66,-

Taksten for madudbringning anbefales som indstillet. 

BESLUTNING:



JÆGERSPRIS KOMMUNE
ØKONOMIUDVALGET

Dato
09.12.96

Side
28

Journalnr.... : 15.00 B.lbnr. 25223
Sagsbehandler : DK Sagsid/lbnr. 6638

PULJEJOB PÅ ANNEKSET

Pkt.nr: 272

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Omkring brugen af puljejobs har man politisk besluttet, at disse 
fortrinsvis skulle etableres indenfor børne- og ældreområdet samt 
turisme.

Fra arbejdsmarkedsafdelingens side er der ønske om, at der opret
tes et puljejob på annekset.
Faktisk vil der være tale om at ændre det nuværende kvotejob til 
et puljejob. Arbejdstid og aflønning vil være den samme som pt. 
gældende, men der vil være mulighed for at lave et forløb på op 
til 3 år.

Begrundelsen for at ændre stillingen fra kvote- og puljejobs skal 
ses i forhold til at der vil blive mere kontinuitet på dette 
område. Puljejobs synes at have en højere prioritering i forhold 
til kvotejobs, hvorfor det bl.a. kan være svært at finde afløser 
til arbejdsområdet.

Det er hensigten, at den person som bliver ansat i stillingen 
bl.a. skal gennemgå Dansk Kommunal grundkursus, hvilket vil bedre 
personens muligheder for fast ansættelse indenfor det kommunale 
område.

Erhvervs- og beskæftigelsesudvalget har behandlet sagen den
14.11.96. nr. 54.
Udvalget indstiller til socialudvalget, at der arbejdes videre på 
at ændre fra kvotejob til puljejob i samarbejde med de faglige 
organisationer.

SU har behandlet sagen den 26.11.96, nr. 88.

Socialudvalget anbefaler forvaltningens indstilling overfor 
byrådet.

BESLUTNING:

Lil: £>>



JÆGERSPRIS KOMMUNE
ØKONOMIUDVALGET

Dato
09.12.96

Side
29

Journalnr.... : 17.03.00 B.lbnr. 25246
Sagsbehandler : BN Sagsid/lbnr. 6661

UNDERVISNING M.V. AF TOSPROGEDE VED SKOLEVÆSENET

Pkt.nr: 273

Fdrn. init.

Økonomi:
Sagsfremstilling;
Som beskrevet i vedlagte notat fra Sogneskolen har kommunen modta
get 7 elever fra Somalia til undervisning.

Desuden er vedlagt notat fra Jytte Joensen, der beskriver det 
totale antal flygtninge i Jægerspris.

Herudover er der i sagen vedlagt konkrete indstillinger fra Sogne
skolen omkring børnenes undervisning. Det indebærer for Somalia- 
børnene:

- 2 elever undervises i Hillerød.

- 4 elever undervises indtil videre i modtagelsesklasse på Sogne
skolen. P.t. modtager de 15 ugentlige timer, men det bør være 25 
timer.

Såfremt de er her efter sommerferien, skal de formentligt indskri
ves i 4 forskellige klasser med særlig støtte.

- 1 elev undervises i 9. klasse.

- 1 elev undervises i børnehaveklasse.

Økonomi
Der er afsat ca. kr. 180.000,- på fastlønskontoen til undervisning 
af fremmedsprogede elever og ca. kr. 10.000,- til andre udgifter.

Denne økonomi har hidtil kunne klare de enkeltopgaver, der har 
været. (Der er p.t. 2 andre elever, der modtager timer herfra).

Somalia-børnenes undervisning nødvendiggør en betydelig udvidelse, 
men der er stor usikkerhed om nedennævnte forslag for 1997.

Det foreslås, at der afsættes en ramme - udover de allerede fast
satte beløb - til de nye opgaver omhandlende;

a) Løn
b) Betaling for undervisning
c) Transport (Hillerød)
d) Tolk (skole og daginstitution)
e) Kurser (supervision for lærere)

255.000 kr.
30.000 kr. 
5.000 kr.

15.000 kr.
20.000 kr.

I alt 315.000 kr.
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Hertil kommer eventuelle udgifter til betaling for og transport 
til modersmålundervisning i Birkerød.

Via bloktilskudsreglerne er der aftalt kompensation for kommuners 
merudgifter i forbindelse med skolegang.

Notat af 12. november d.å. fra skoleinspektør Helle Dydensborg. 
Notat af 1. november d.å. fra Jytte Joensen.

Fællesforvaltnincren den 13,11.96;
Det indstilles, at der yderligere afsættes en samlet ramme til 
undervisning m.v. af tosprogede elever i kommunen på i alt kr.
315.000 plus eventuel modersmålundervisning.

Økonomisk afdeling den 18.11.96.
Kompensation på de generelle tilskud kan som nævnt i andre sager 
ikke specificeres og derfor ikke anvendes til finansiering af 
opgaver.

Udgiften kan ikke afholdes indenfor budgettet.

Børne- og kulturudvalget har behandlet sagen den 28.11.96, nr.

Udvalget anbefaler for økonomiudvalget at der som indstillet 
af forvaltningen den 13.11.96 afsættes en budgetramme på
315.000 kr.

Administrationen anmodes om at undersøge nærmere om bloktil
skuddet .

BESLUTNING:

Vedlagt:

158.
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Journalnr.... : 16.03.00 B.lbnr. 23103
Sagsbehandler : BN Sagsid/lbnr. 6305

PÆDAGOGNORMERING PÅ SVINGET

Pkt.nr: 274

Fdm.

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Svinget er et fællesprojekt med Frederiksborg Amt. Det startede i 
august 1994.

Alle lokale foranstaltninger for børn, unge og deres familier 
søges løst af Svingets personale, der består af 5^ pædagog 3 lære
re samt leder.

Der er stærkt pres på de fleste foranstaltninger, og der har måt
tet indføres venteliste. I sagen er fortegnelse over foranstalt
ningerne .

De nye funktioner med hybler til unge og kriselejligheder har 
været en stor succes.

Som vedlagte bilag viser er der brug for en større personaleind
sats overfor de unge om aftenen. Det indstilles derfor, at der pr.
1. januar 1997 sker en udvidelse af pædagognormeringen på % stil
ling.

Forslaget sker under forudsætning af accept fra Frederiksborg Amt.

Udgifterne hertil vil være 143.500 kr. i alt. Heraf vil amtet 
afholde 50%, d.v.s. i alt 71.750 kr. fra Jægerspris.

Vedlagt: notat vedr. Svingets hybler.

Fællesf orvaltnincren den 08.05.96.
Det indstilles, at Svingets normering udvides med % pædagog pr. 1. 
januar 1997 under forudsætning af accept fra amtskommunen.

Udgiften vil årligt andrage 71.750 kr.

Børne- og kulturudvalget har behandlet sagen den 23.05.96, nr. 67.
Anbefales oversendt til budgetbehandlingen for 1997.

Fællesforvaltningen, den 01.11.96;
Ved budgetvedtagelsen for 1997 for Jægerspris blev udgiften på i 
alt 71.750 kr. ikke medtaget.

Frederiksborg Amt meddeler, at de har medtaget det samme beløb i 
amtets budgetvedtagelse for 1997.
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Det indstilles, at Jægerspris Kommune afholder udgiften over kon
toen for den vidtgående specialundervisning (kontonummer 301 01 
353-02) .

Udgiften medtages i de fremtidige årlige forslag til anvendelse af 
disse ressourcer.

Fra 1997 er der plads inden for rammen.

Økonomisk afdeling den 19.11.96.
Udgiften skal fra 1997 og fremefter afholdes af det årlige amts
tilskud p.t. ca. 2,0 mio. kr.

Børne- og kulturudvalget har behandlet sagen den 28.11,96, nr,
143 .
Børne- og kulturudvalget anbefaler for økonomiudvalget en 
opnormering af pædagognormeringen med ^-stilling på Svinget, 
som finansieres indenfor det årlige modtagne amtstilskud.

Qy
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Journalnr.... : 17.01.00 B.lbnr. 24971
Sagsbehandler : BN Sagsid/lbnr. 6574

OPFØLGNING AF TEMADEBAT OMKRING FOLKESKOLEN

Pkt.nr: 275

Økonomi:
Sagsfremstilling:
På børne- og kulturudvalgets møde den 1. juli blev der foretaget 
opfølgning af temadebat omkring folkeskolen. Sagsfremstilling og 
beslutning er vedlagt.

Udvalgets synspunkter er indgået i debatten om budgettet for 1997.

Vedlagt.: Sagsfremstilling og beslutning af 1. juli 1996. 

Fællesforvaltningen den 10.10.1996.
Udvalgets anbefalinger foreslås videresendt til drøftelse i byrå
dets behandling som baggrund for det videre arbejde med folkesko
len i de kommende år.

Børne- og kulturudvalget har behandlet sagen den 24.10.96, nr. 
131.
Børne- og kulturudvalget anbefaler at udvalgets beslutning af 1. 
juli 1996 oversendes til byrådets behandling på november mødet.

Fællesforvaltningen den 21.11.96.
Punktet genoptages med henblik på at specificere nøjere, hvilke 
områder af folkeskolen, der bør prioriteres i de kommende år på 
baggrund af budgetanalysen samt på baggrund af budgetvedtagelsen 
for folkeskolen for 1997.

Udvalgets indstilling fra 1. juli d.å. vedlægges, og der henvises 
til, at der for 1997 er afsat kr. 250.000 til undervisningstimer 
m.v. og kr. 600.000 for de kommende år.

Vedlagt:

Indstilling fra børne- og kulturudvalget fra 1. juli 1996.

Børne- og kulturudvalget har behandlet sagen den 28.11.96, nr. 
145.
Børne- og kulturudvalget anbefaler følgende for byrådet:

1. Skolestruktur: Der arbejdes på at etablere overbygning på 
Solbakkeskolen fra 1998/99. En permanent løsning af fritids
klubvirksomheden i området vil kunne etableres samtidig med en 
tilbygning til Solbakkeskolen.
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2. Antal spor ved skolevæsenet: Børn optages i distriktsskolen 
som hidtil i overensstemmelse med forældrenes ønsker. Antallet 
af klasser på de enkelte klassetrin afgøres uændret på bag
grund heraf.

3. Timer til undervisning (u-timer): U-timetallet forøges over 
en 3-årig periode, så man sikrer kvaliteten i Jægerspris Kom
munes skolevæsen. En passende kvalitet er et timetal, der 
svarer til folkeskolelovens vejledende niveau i de enkelte 
klasser.

4. Timer til øvrige opgaver (ø-tid): Timer til øvrige opgaver 
(ø-tid) forøges over en 3-årig periode, så man sikrer kvalite
ten i Jægerspris Kommunes skolevæsen. Forøget tid anvendes 
bl.a. til at styrke forældresamarbejdet, skolevejledning og 
skoleledelsen.

5. Elevrelaterede beløb: Niveauet for de elevrelaterede beløb 
til undervisningsmidler samt skolens øvrige drift ønskes be
lyst, bl.a. ved en bearbejdning af budgetanalysen samt arbej
det med de nye læseplaner. Tages op ved drøftelse af budget 
1998.

6. Skolebibliotek: Området tages op til fornyet vurdering i 
forbindelse med budget 1998.

7. Forsøgs- og udviklingsarbejde; Den økonomiske ramme på ca. 
40.000,- kr. søges udvidet.

8. EDB: Der er ekstraordinært afsat 100.000,- kr. over de 
næste 3 budgetår. Behov for udvikling af området vurderes 
løbende.

9. Andre områder: Niveau for rengøring samt sekretærhjælp på 
skolen vurderes.

BESLUTNING:

C u J j i
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Pkt.nr: 276
Journalnr.... : 18.15.05 B.lbnr. 25241
Sagsbehandler : PH Sagsid/lbnr. 6656 Fdm. init.

OVERDRAGELSESAFTALE VEDR. SPEJDERHYTTEN PÅ VÆNGETVEJ 59

Økonomi t
Sagsfremstilling:
Der har i forbindelse med overdragelsen af hytten på Vængetvej 59 
til Grevinde Danner Spejderne været ført drøftelse om premisserne 
for afgivelsen af ejerforholdet, ligesom der har været uklarhed om 
kommunens pligt til at yde spejderne lokaletilskud til hyttens 
driftsudgifter.

Forvaltningen har kontaktet Undervisningsministeriet, som har 
udtalt, at det er altafgørende for vurderingen af pligten til at 
yde lokaletilskud, om ejendommen kan betragtes som kommunal- eller 
privat ejendom.

Hvis hytten er kommunens ejendom, skal der ikke gives lokaletil
skud til spejderne, og kommunen skal selv afholde alle udgifter, 
der er forbundet med ejendomsretten.
Kommunen får samtidig den fulde anvisningsret til lokalerne. An
visningsretten er dog minimal i denne forbindelse, idet Naturkla
genævnet kun tillader at ejendommen, med dens nuværende placering, 
anvendes til spejderformål.

Grevinde Danner Spejderne har tilkendegivet at spejderne er inte
resseret i at overtage ejendomsretten over hytten med alle for
pligtelser og udgifter, som er forbundet hermed.

Spejderne vil herefter kunne søge om lokaletilskud svarende til 
ca. 43.000 kr. årligt med de nuværende aktiviteter.
Spejdernes lokaletilskud udgjorde i 1995 16.200 kr. Hertil skal 
bemærkes at kommunen dengang afholdt alle udgifter til drift af 
hytten.

Formanden for børne- og kulturudvalget, fællesforvaltningen og 
spejderne har afholdt et møde om overdragelse af ejendomsretten 
til hytten, og der er udarbejdet et forslag til overdragelsesafta
le, som spejderne også kan tilslutte sig.

Det skal bemærkes, at der er indarbejdet en klausul i aftalen, 
således at det sikres, at de midler som kommunen tidligere har sat 
i hytten ikke går tabt, hvis spejderne opløses eller flytter til 
anden adresse inden 5 år fra aftalens indgåelse.

Bilag: Forslag til overdragelsesaftale.

Fællesforvaltningen 12.11.96:
Forvaltningen indstiller overdragelsesaftalen til godkendelse.

Børne- og kulturudvalget har behandlet sagen den 28.11.96, nr. 
149.
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Udvalget anbefaler overdragelsesaftalen for byrådet.

BESLUTNING:
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Journalnr.... : 16.00.01 B.lbnr. 25251
Sagsbehandler : PH Sagsid/lbnr. 6666

NØGLETAL OG SERVICEMÅL 1995 - 2000

Pkt.nr: 277

Økonomi:
Sagsfremstilling:

Æ /

Socialministeriet har udsendt vedlagte skemamateriale, som er et 
led i Det Sociale Informations- og Analysesystem, jfr. den socia
le styrelseslovs § 26.

Skemamaterialet skal - sammen med kommunens eget materiale og 
f.eks. Socialministeriets "Sociale Tendenser "96" - være en støt
te for kommunalbestyrelsens behandling og den lokale debat om den 
sociale udvikling.

Skemaerne har som udgangspunkt, at der denne gang er tale om en 
"midtvejsstatus" i forhold til de oplysninger og beslutninger om 
udviklingen på det sociale område, som kommunalbestyrelsen ind
sendte til Socialministeriet i 1994, d.v.s. i den kommunale valg
periodes 1. år.

I forhold til tidligere er der sket en opdeling af skemaerne i 
Skema 1: Kommunalbestyrelsens hovedskemaer, som indeholder kommu
nalbestyrelsens retningsgivende beslutninger på udvalgte områder 
og skema 2: Nøgletal og servicemål 1995-2000, som angiver den 
mere detaljerede udmøntning af kommunalbestyrelsens beslutninger 
og forudsætningerne herfor. Formålet er at lette tilrettelæggel
sen og beslutningsgangen i kommunen og at styrke kommunalbesty
relsens overordnede og retningsgivende rolle.

Skemamaterialet er blot en ajourføring af de kommunale 
beslutninger lokalt.

Skemamaterialet skal indsendes til Socialministeriet pr. 1. de
cember 1996.

Skemamaterialet, som vedrører både børne- og kulturudvalget og 
socialudvalget, forelægges til orientering/godkendelse.

Fællesforvaltnincren den 18.11.96.
Forvaltningen indstiller skemamaterialet til godkendelse.

Socialudvalget har behandlet sagen den 26.11.96, nr. 83.
Socialudvalget anbefaler forvaltningens indstilling til økono
miudvalget .

Børne- og kulturudvalget anbefaler skemamaterialet, herunder 
nøgletal og servicemål.

BESLUTNING:
r n a c J L c d J J x t n 3

!Uvu d d j i ,“



JÆGERSPRIS KOMMUNE
ØKONOMIUDVALGET

Dato
09.12.96

Side
38

Pkt.nr: 278
Journalnr 22.01.04 B.lbnr. 25218
Sagsbehandler : RM Sagsid/lbnr. 6633 Fdm. init.

AFGIFT IKKE GEVINSTGIVENDE SPILLEAUTOMATER

Økonomi:
Sacrsf remstilling:
Byrådet har den 2 6.10.93 besluttet i.h.t. ny lov om restaurations - 
og hotelvirksomhed m.v. nr. 256 af 6. maj 1993 § 26 stk.4, at der 
skal betales en årlig afgift på 20.000 kr. for den første gevinst
givende spilleautomat og 24.000 kr. for den anden samt 28.000 kr. 
for hver af de efterfølgende spilleautomater.

Vi har modtaget en meddelelse fra politimesteren om, at der på 
Aladdin er blevet opstillet 1 gevinstgivende og 6 ikke gevinst - 
givende spilleautomater.

I lovens § 26 stk. 6. betales der ikke afgift for indtil to ikke 
gevinstgivende spilleautomater. Den årlige afgift for de følgende 
spilleautomater må højst udgøre 4.000 kr.

Der er ialt opstillet 3 stk. gevinstgivende spilleautomater:

1 stk. Aladdin 
1 stk. Frederik Syvtal
1 stk. Milano Pizza

Der er ialt opstillet 8 stk. ikke gevinstgivende spilleautomater:

6 stk. på Aladdin
2 stk. på Milano Pizza 
1 stk. på Kulhuskroen

Indstilling:
Der betales ikke afgift for indtil to ikke gevinstgivende spille
automater. Den årlige afgift for de følgende spilleautomater udgør
4.000 kr. for hver spilleautomat, og at afgiften opkræves en gang 
årligt.

BESLUTNING:

til:
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Journalnr.... : 81.30.00 B.lbnr. 25262 
Sagsbehandler : SL Sagsid/lbnr. 6677

RETNINGSLINIER FOR RETTIGHEDER VED ORLOV M.M.

Pkt.nr: 279

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Løn- og personalekontoret har konstateret, at man har tacklet 
sagsbehandlingen ved orlovsordninger forskelligt, hvad angår op
tjening af jubilæums- og lønanciennitet samt selve det administra
tive i lønsystemet, da der ikke foreligger nogle faste og klare 
regler for kommunen.

Derfor har løn- og personalekontoret udarbejdet et forslag til 
faste retningslinier for rettigheder ved orlovsordninger (barsel, 
børnepasning, uddannelse og sabbat), tjenestefrihed og genansæt
telser for Jægerspris Kommune samt et forslag til de administrati
ve forretningsgange i lønsystemet.

Forslagene er identiske med, hvordan Frederikssund, Skibby, Slan
gerup samt Ølstykke Kommune administrerer ordningerne.

Indstilling:
- at økonomiudvalget indstiller til byrådet, at forslagene iværk

sættes fra den 1. januar 1997, så det følger fra et ferieårs be
gyndelse .

BESLUTNING:
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Pkt.nr: 280
Journalnr.... : 00.01 B.lbnr. 3701
Sagsbehandler : BD Sagsid/lbnr. 2781 Fdm. in

EFTERRETNINGSSAGER/ORIENTERINGSSAGER

Økonomi:
Sagsfremstilling:
1. Protokollat af ekstraordinært møde i Fælleshovedsamarbejdsud

valget (FHSU) torsdag den 7. november 1996.

2. Personaleforeningen på Jægerspris Rådhus (konstituering).

3. Kommunernes Landsforening fremsender "Information omkring det 
boligsociale arbejde".

BESLUTNING:
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Journalnr.... : 00.01 B.lbnr. 1376
Sagsbehandler : BD Sagsid/lbnr. 1361

MEDDELELSER FRA:

Pkt.nr: 281

Fdm.

Økonomi:
Sagsfremstilling:
a . Formanden

b. Øvrige medlemmer

c. Kommunaldirektør 

BESLUTNING:



JÆGERSPRIS KOMMUNE
ØKONOMIUDVALGET

Dato
09.12.96

Side
1

Dagsorden for LUKKET møde i

ØKONOMIUDVALGET
mandag, den 09.12.96, kl. 14.00, udvalgsværelse nr.II

DAGSORDEN FOR MØDET:
Pkt.nr. 282 KLASSEFICERING OG TILLÆG TIL STILLINGER 
Pkt.nr. 283 FLISER TIL TORVET FORAN REJSESTALDEN 
Pkt.nr. 284 LÅNEOPTAGELSE 1996
Pkt.nr. 285 REVISION AF REGNSKAB 1995 FOR AOF-HORNSHERRED 
Pkt.nr. 286 AFSKRIVNING AF RESTANCER 
Pkt.nr. 287 MATR. NR. 6 A, NYHUSE, SKOVKIRKEVEJ 7 
Pkt.nr. 288 MATR. NR. 5C OG 5D LYNGERUP.

INDSTÆVNER JÆGERSPRIS KOMMUNE 
Pkt.nr. 289 EFTERRETNINGSSAGER 
Pkt.nr. 290 MEDDELELSER FRA:
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Journalnr.... s 81.01.04 B.lbnr. 24862
Sagsbehandler : BD Sagsid/lbnr. 6554

KLASSEFICERING OG TILLÆG TIL STILLINGER

Økonomi:

Pkt.nr: 282

Fdm. init.

Sagsfremstilling:
Pga. ændrede arbejdsopgaver og bedre tilrettelæggelse af arbejdet 
med videre er der behov for at få omklassificeret og forhandlet 
tillæg til stillingen som ledende skolepsykolog og afdelingsleder 
i kommunen.

. Stillingen som ledende skolepsykolog og afdelingsleder for børn og 
ungeområdet:
Stillingen indehaves af Bjarne Nielsen. I forbindelse med, at 
Bjarne Nielsen fra den 01.01.96 - efter tidligere at være frikøbt 
af Danmarks Lærerforening i et antal timer pr. uge - er ansat som 
afdelingsleder og fortsat ledende skolepsykolog har kommunen lovet 
at tage stillingens klassificering op til overvejelse. Stillingen 
er pt. klassificeret som ledende skolepsykolog i lønramme K35 + et 
tillæg på kr. 4.000 i 84-niveau.

Rent teknisk vil proceduren være, at oprette en ny tjenestemands
stilling som chef for børn- og ungeområdet, omfattende også det 
administrative ledelsesansvar for skolepsykologordningen mellem 
Skibby og Jægerspris Kommuner. Den nye stilling skal herefter 
klassificeres efter forhandling med Danmarks Lærerforening. På 
denne måde bibeholder stillingsindehaveren sine rettigheder som 
tilhørende "den lukkede gruppe", hvor staten har en del af pensi
onsforpligtigelserne. Herefter nedlægges den gamle stilling som 
ledende skolepsykolog og afdelingsleder og stillingsindehaveren 
tilbydes den nye stilling, gældende fra den 01.01.96.

Kommunaldirektøren ønsker et mandat til at forhandle klassifice
ring af den nye stilling. Administrationen har bedt KL om rådgiv
ning med hensyn til klasseficeringsniveauet. Det økonomiske mandat 
til forhandling af denne stilling forelægges økonomiudvalget på 
mødet.

Indstilling:
At økonomiudvalget over for byrådet anbefaler, at kommunaldirektø
ren gives et forhandlingsmandat inden for de rammer, der er angi
vet i sagsfremstillingen.

ØK har behandlet sagen den 07.10.96. nr. 228.
Pkt. 1 udsættes til næste økonomiudvalgsmøde.

Kommunaldirektøren den 05.12.96.
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Indstilling vedr. klassificering af stilling som ledende skolepsy
kolog og afdelingsleder for børn og ungeområdet vil foreligge til 
øk-mødet, idet sagen d.d. skal drøftes med Kommunernes Landsfore
ning.
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Journalnr.... : 20.10 B.lbnr. 25224
Sagsbehandler : DK Sagsid/lbnr. 6639

FLISER TIL TORVET FORAN REJSESTALDEN

Pkt.nr: 283

Økonomi: Vil fremkomme på mødet. 
Sagsfremstilling;
Som led i udbygningen af turistplanerne, ansøges hermed om 
økonomisk tilskud til brug for flisebelægning af arealet foran 
Rejsestalden, i Jægerspris. På mødet vil der foreligge en 
overslagspris.

Arealet er p.t. belagt med perlesten. Dette er uhensigtsmæssigt i 
forhold til kørestolsbrugere, barnevogne og er iøvrigt til gene 
for Rejsestaldens gulv, da der især i vinterperioden bliver slæbt 
mange småsten ind i rummene.

Torvet foran Rejsestalden vil med fliser også give større 
mulighed for de turist - kulturelle aktiviteter, der foregår i 
staldens regis. Her tænkes på erhvervsforeningens markedsdage, 
folkedans, gymnastik opvisning udendørs underholdning m.v.

Der er samtidig ønske om at lave en permanent scene på Torvet på 
5 x 2  meter ca. 30 cm. høj.

Fællesforvaltningen den 5. november 1996.
Det anbefales at der frigives midler til formålet.

Beløbet skal hentes indenfor budget 96 på konto for turisme- og 
erhverv, hvor der resterer kr. 112.223 (142.000).

Erhvervs- oa beskæftigelsesudvalget har behandlet sagen den
14.11.96. nr. 59.
Udvalget indstiller at forslaget fremsendes med anbefaling om 
at der etableres flisebelægning på arealet.

Administrationen den 04.12.96.
Erhvervs- og beskæftigelsesudvalget har ikke ved behandling af 
sagen afgivet en indstilling for så vidt valg af entreprenør til 
arbejdets udførelse.

Der var ved behandling af sagen indkommet 2 tilbud henholdsvis 
fra Thomas Thorsen til en pris af 300 kr. pr. m2 samt Peter 
Brinkholt til en pris af 265 kr. pr. m2. Arealet, der skal flise
belægges, er på 300 m2. Udgiften ved det billigste tilbud vil 
således andrage kr. 79.500,-.

Administrationen skal indstille til økonomiudvalget, at man an
vender det billigste indkomne tilbud.

Dcd5%ns^ro QjOuusruuo- gv 
' s n r i j ^ L J l J u L ! ^  ' u H | i 7
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Journalnr.... s 00.01020 B.lbnr. 25198

Sagsbehandler : JK Sagsid/lbnr. 6613

LÅNEOPTAGELSE 1996

Pkt.nr: 284

Økonomi:
Sagsfremstilling:
I forbindelse med budgetvedtagelsen for 1995 blev indregnet en 
låneoptagelse på 15,3 mio. kr. Låneoptagelsen var alene baseret på 
udgifter vedr. spildevandsanlæg. Ultimo 1995 var det kun muligt at 
optage 9,2 mio. kr. Afledt heraf er der indregnet en låneoptagelse 
på 6,1 mio. kr. i budgettet for 1996. Denne låneoptagelse er lige
ledes baseret på udgifter vedr. spildevandsanlæg.

Ultimo oktober 1996 er saldoen for spildevandsområdet ca. 3,2 mio. 
kr. Det forventes at anlægsaktiviteterne for 1996 yderligere vil 
betyde en udgift på ca. 1,0 mio. kr. Således vil der for 1996 
kunne optages max. 4,2 mio. kr.

Årsagen til, at der ikke kan forventes større nettoudgift i 1996 
er, at nogle anlægsudgifter vil blive overflyttet til 1997.

Det skal oplyses, at kommunens likviditet ultimo oktober i forbin
delse med udbetaling af løn og pension var -9,8 mio. kr. Ifølge 
aftale med pengeinstitut er der et max.-træk på 10,0 mio. kr.

Indstilling:
Det indstilles,

at der optages lån på 4,2 mio. kr.,

at der indhentes lånetilbud fra BG-Banken, Kommunekredit, Jyske 
Bank, Den Danske Bank, Lokalbanken og Unibank.

ØK har behandlet sagen den 19.11.96, nr. 234.
Økonomiudvalget ønsker, at administrationen indhenter 2 lånetilbud 
på henholdsvis kr. 4,8 mill. og kr. 6,1 mill. fra de i indstil
lingen nævnte pengeinstitutter/kreditforeninger.

Administrationen den 04.12,96.
Administrationen har på baggrund af økonomiudvalgets beslutning af
11.11.96, pkt. 234 anmodet om lånetilbud på henholdsvis 4,8 mio. 
kr. og 6,1 mio. kr. fra 1 kreditinstitution samt fra 5 pengeinsti
tutter. Lånetilbuddene skulle afgives med rentesatser pr. den 
29.11.96 og være kommunen i hænde senest den 02.12.96.

Jyske Bank har ikke ønsket at afgive tilbud.

I budgettet for 1997 er der ialt til renter og afdrag afsat 
2.287.600 kr.
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I forbindelse med budgetvedtagelsen for 1996 blev indregnet en 
låneoptagelse på 6,1 mio. kr. baseret på udgifter vedr. spilde
vandsanlæg. Der forventes overflytning af anlægsudgifter vedr. 
spildevandsanlæg på ca. 1,3 mio. kr. fra regnskabsåret 1996 til 
1997 således, at anlægsudgifterne for året 1996 kun vil udgøre 
ca. 4,8 mio. Optages et større lån, overskrider kommunen den af 
Indenrigsministeriets fastlagte låneramme for året 1996 og skal 
reducere låneoptagelsen med tilsvarende beløb for året 1997.

Lånetilbuddene vil ligge i sagen og administrationen vil til øko
nomiudvalgets møde fremkomme med en indstilling.

BESLUTNING:
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Journalnr.... : 18.15.01 B.lbnr. 25207
Sagsbehandler : PH Sagsid/lbnr. 6622

REVISION AF REGNSKAB 1995 FOR AOF-HORNSHERRED

Pkt.nr: 285

Fdm.

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Byrådet har på møde den 18.06.96 besluttet at udtage regnskabet 
for 1995 og 1996 inklusive alle regnskabsbilag til en særlig kon
trol og revision.

Herudover har byrådet besluttet, at der samtidig skal tages stil
ling til spørgsmålet om fortsat udbetaling af tilskud, såfremt 
regnskabet for 1995 er mangelfuldt og ikke aflagt efter folkeop
lysningslovens regler.

På baggrund heraf har forvaltningen bedt Kommunernes Revisionsaf
deling om en genemgang af AOF* 1 2 3 4 5 6 7s regnskab for 1995.

Revisionen har udarbejdet en redegørelse, som i hovedtræk giver 
anledning til følgende bemærkninger:

1. Dokumentationsværdien i de tilsendte deltagerlister er set fra 
et revisionssynspunkt ringe, men anvendelsen heraf er efter 
nugældende praksis et accepteret mindstekrav.

2. Lønadministrationen for aftenskolerne Jægerspris og Skibby er 
fælles, men forinden aflæggelsen af regnskabet til de to 
kommuner er der foretaget en udskillelse af udgifterne.

3. Af revisionens gennemgang og af lønmaterialet kan man konklude
re, at der for Jægerspris Kommunes vedkommende er overensstem
melse med afstemningsskemaets lønsum og undermaterialet, dog 
har revisionen konstateret, at der er medtaget timer i afreg
ningen med Skibby Kommune på 5 "lukkede hold", som ikke blev 
godkendt i Jægerspris i 1994.

4. Det er konstateret, at der fejlagtigt i afregningen med Jægers- 
.pris Kommune er medtaget 3 såkaldte "børnehold" , og et lukket 
hold i opgørelsen, men samlet har AOF pga. disse fejl dog kun 
modtaget 584,18 kr. for meget i tilskud for året 1995.

5. Konkret er der fundet 3 ukorrekte oplysninger vedr. specifika
tion over de personer og hold, hvorpå udenbys elever har 
deltaget i undervisningen.

6. Det anførte tal for deltagernes samlede egenbetaling er i af
regningsskemaet 11.000 kr. større end i det forelagte årsregn
skab .

Det er herefter revisionens konklusion, at der er foregået nogle 
regnskabsmæssige ukorrektheder.
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Forvaltningen og revisionen har afholdt et møde med AOF om sagen, 
og det er vores opfattelse, at aftenskolen er i gang med at rette 
op på de fejl, som revisionen ved 1994 regnskabet har bemærket, og 
at der udarbejdes interne arbejdsgange mellem skolelederen og 
bestyrelsen til sikring af at de kommunale tilskud anvendes i 
overensstemmelse med loven.

Den samlede vurdering er, at AOF ikke på denne korte tid har kun
net rette alle fejl, men at aftenskolen er på rette spor.

Fællesforvaltningen 30.10.96.
Forvaltningen skal indstille følgende:

1. At AOF^s bestyrelse senest fra og med året 1997 skal sørge for 
en klar adskillelse af lønadministrationen i de 2 kommuner 
Jægerspris og Skibby med hver deres arbejdsgivernummer, således 
at lønsum og undermateriale direkte kan afstemmes til afreg
ningsskemaet (regnskabet) og at der ikke mere sker sammenblan
ding af virksomheden.

2. At AOF indbetaler det for meget udbetalte beløb på 584,18 kr.

3. At de revisionsbemærkninger, der vedrører Skibby Kommune, vide
resendes til orientering.

4. At regnskabet for 1996, inklusive alle regnskabsbilag udtages 
til særlig kontrol/revision.

Med baggrund i ovenstående redegørelse samt forvaltningens ind
stilling bedes udvalget tage stilling til om Jægerspris Kommune 
fortsat skal yde tilskud til AOF-Hornsherred.

Bilag: Revisionsbemærkninger.
AOF - Hornsherred svar på bemærkninger fra revisionen 
forventes at foreligge til mødet.

Folkeoplysningsudvalget har behandlet sagen den 13.10.96. nr. 36.
Folkeoplysningsudvalget anbefaler for byrådet forvaltningens ind
stilling af 30.10.96, ligesom udvalget anbefaler at der fortsat 
ydes tilskud til AOF- Hornsherred.

BESLUTNING:
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Journalnr.... : 00.01007 B.lbnr. 25265
Sagsbehandler : JH Sagsid/lbnr. 6680

AFSKRIVNING AF RESTANCER

Økonomi:

Pkt.nr: 286

Fdm.

Sagrs fremstilling:
Der er udarbejdet en liste over 17 restancer - totalbeløb
kr.70.011,06

Begrundelsen for at afskrive de 17 restancer er følgende:

- Incassoafdelingen har ikke været i besiddelse af en underskrevet 
tilbagebetalingserklæring, og den 5-årige forældelsesfrist er 
indtrådt.

- Incassoafdelingen har først modtaget begæring om opkrævning 
efter at forældelsesfristen er indtrådt.

- Restanterne har ikke haft mulighed for at betale restancerne 
indenfor den 5-årige forældelsesfrist.

- Restanterne har ikke haft mulighed for at betale børnebidrag, 
mens de var indsat til afsoning.

- Restanten er afgået ved døden, og udlodningen fra Skifteretten 
har ikke dækket restancen.

Skatteafdelingen indstiller beløbet kr.70.011,06 til afskrivning.

/ 3 /
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Pkt.nr: 287
Journalnr.... : 02.00.07 B.lbnr. 22425
Sagsbehandler : SA Sagsid/lbnr. 6188 Fdm. init.

Sagsfremstilling:
Som advokat for „ , fremsender Ret & Råd
v/Sten Balslev, Kochsvej 7, 3600 Frederikssund krav om erstat
ning, dateret 26.02.96.
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Journalnr.... : 01.02.05 B.lbnr. 24654
Sagsbehandler : SA Sagsid/lbnr. 6528

MATR. NR. 5C OG 5D LYNGERUP 
KOMMUNE

Pkt.nr: 288

Fdm. init.

INDSTÆVNER JÆGERSPRIS

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Advokatfirmaet Jonas Bruun v/ adv. Poul Heidmann indgav for sin 
klient den 6. maj 1994 stævning imod Jægerspris Kom
mune .
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Journalnr.... : 00.01A01 B.lbnr. 17113
Sagsbehandler : BD Sagsid/lbnr. 5366

EFTERRETNINGSSAGER

Pkt.nr: 289

Fdm. init.

Økonomi:
Sagsfremstilling:
1. Referat fra chefgruppens møder den 6. og 27. november 1996. 

BESLUTNING;
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Pkt.nr: 290
Journalnr.. . . : 00.01 B.lbnr. 1376

Sagsbehandler : BD Sagsid/lbnr. 1361 Fdm. init.
MEDDELELSER FRA:

Økonomi:
Sagsfremstilling;
a . Formanden
b. Øvrige medlemmer
c . Kommunaldirektør
BESLUTNING


